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       Kołobrzeg, dnia 17 października 2018 r. 
 
BRM.0002.47.2018.K 
 

Protokół Nr 47/2018 
 
z XLVII sesji Rady Miasta Kołobrzeg, która odbyła się 17 października 2018 r. o godz. 
9:00 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Kołobrzeg, ulica Ratuszowa 13 – część 
robocza i w Sali Koncertowej Ratusza ulica Armii Krajowej 12 – część uroczysta. 
 
Porządek obrad sesji ustalony przez Przewodniczącego Rady Miasta: 
 
Część robocza – duża sala konferencyjna Urzędu Miasta Kolobrzeg, ulica Ratuszowa 13 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z wykonania uchwał Rady oraz informacje  

o przeprowadzonych przetargach. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) udzielenia w roku 2018 pomocy finansowej innym jednostkom samorządu 

terytorialnego, 

2) zmian w budżecie Gminy Miasto Kołobrzeg na 2018 r., 

3) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Kołobrzeg na lata 

2018 – 2024, 

4) sprzedaży działki położonej w Kołobrzegu przy ul. Bałtyckiej. 

4. Sprawozdanie przedstawiciela Gminy Miasto Kołobrzeg w Stowarzyszeniu Rybacka 

Lokalna Grupa Działania „Morze i Parsęta”. 

5. Wolne wnioski i informacje. 

 

Część uroczysta – Sala Koncertowa Ratusza, ulica Armii Krajowej 12 

6. Wystąpienie Prezydenta Miasta. 

7. Wystąpienie Przewodniczącego Rady Miasta.  

8. Zamknięcie sesji. 

 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Miasta sesja była nagrywana na nośniku elektronicznym, który 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Protokół Nr 46/2018 z XLVI sesji, która odbyła się 27 września 2018 r. był wyłożony do 
publicznego wglądu w Biurze Rady. Radni nie wnieśli uwag ani zastrzeżeń do protokołu. 
 
Punkt 1 – otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
Na podstawie § 23 ust. 2 Statutu Miasta Przewodniczący Rady Pan radny Ryszard Szufel 
otworzył XLVII sesję Rady Miasta Kołobrzeg. 
 
Przewodniczący powitał Radnych; Pana Janusza Gromka – Prezydenta Miasta, Pana Marka 

Hoka - Posła na Sejm RP, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, Skarbnika Miasta, 

Panią Sekretarz  Miasta wraz z Naczelnikami i Kierownikami Urzędu Miasta, wyróżnionych 

tytułem „Zasłużony dla Miasta Kołobrzegu”  

 

Przewodniczący powitał wszystkich zaproszonych gości; media kołobrzeskie oraz 

mieszkańców uczestniczących w sesji i oglądających transmisję z obrad sesji. 
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Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych. Radny nieobecny 
usprawiedliwiony Henryk Bieńkowski. Jest to wymagane quorum, by obrady były ważne. 

 
Radni wraz z zaproszeniem na sesję otrzymali porządek obrad oraz projekty uchwał i inne 
materiały będące przedmiotem dzisiejszych obrad. Dzisiejsza sesja składa się z dwóch 
części: 
- Cześć robocza 
- Część uroczysta, która odbędzie się w Sali Koncertowej Ratusza. 
 

Brak chętnych do dyskusji nad porządkiem obrad. 

Rada Miasta na wniosek Prezydenta Miasta uczciła minutą ciszy śp. Państwa Janusza 

Orszta – Przewodniczącego Rady Współpracy Organizacji Kombatanckich i Żołnierzy 

Wojska Polskiego i Marię Czaplicką – Orszt – Zasłużoną dla Miasta Kołobrzegu. 

 

 
Punkt 2. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z wykonania uchwał Rady i informacje  
o przeprowadzonych przetargach. 
 
Prezydent Miasta przedstawił Radzie sprawozdanie z wykonania uchwał Rady oraz 

informację o przeprowadzonych przetargach. Sprawozdanie wraz z informacją stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Brak chętnych do dyskusji. 
 
Punkt 3 podpunkt 1 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia w roku 2018 pomocy 

finansowej innym jednostkom samorządu terytorialnego 

W imieniu Prezydenta Miasta projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Skarbnik 
Miasta. 
 
Powyższy projekt opiniowała: 
1. Komisja ds. Budżetowo – Gospodarczych. Opinię przedstawiła Pani radna Krystyna 

Strzyżewską, Przewodnicząca Komisji informując, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały  

2. Komisja Komunalna. Opinię przedstawił Pan radny Dariusz Zawadzki, Przewodniczący 

Komisji informując, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Opinie Komisji stanowią załącznik do protokołu. 

 

Stanowiska Klubów Radnych 

Stanowisko Klubu Radnych Platforma Obywatelska przedstawił Pan radny Dariusz 

Zawadzki, Przewodniczącego Klubu informując, że Klub poprze projekt uchwały. 

 

Stanowisko Klubu Radnych „Porozumienie dla Kołobrzegu Wioletty Dymeckiej i Sojuszu 

Lewicy Demokratycznej” przedstawiła Pani radna Wioletta Dymecka, Przewodnicząca Klubu 

informując, że Klub poprze projekt uchwały. 

 

Stanowisko Klubu Radnych „Niezależny Kołobrzeg” przedstawił Pan radny Jacek Kalinowski, 

Członek Klubu informując, że Klub nie wnosi uwag do projektu uchwały. 

 



3 

 

Stanowisko Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” przedstawił Pan radny Krzysztof 

Plewko, Przewodniczący Klubu informując, że Klub poprze projekt uchwały. 

 
W dyskusji, którą otworzył Przewodniczący Rady głos zabrała Pani radna Karolina  

Szarłata – Woźniak: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Korzystając z tej okazji, że 

mamy projekt uchwały dotyczący finansowania między innymi odstrzału lisów na terenie 

miasta – ja mam nadzieje, że za tym się kryj raczej wyłapywanie tych lisów. Chciałam 

podkreślić, że kiedy interpelowałam ostatnim razem o to, aby zintensyfikować te działania, to 

w dalszym ciągu mamy na terenie naszego miasta duży problem z lisami. One są po prostu 

wszędzie, niemalże na każdym osiedlu. Stąd moja prośba i apel, aby monitorować to na 

bieżąco, bo nie jest to zbyt bezpieczne. Te lisy chodzą w tej chwili, jak bezpańskie psy, czy 

bezpańskie koty a jest to dosyć duże zagrożenie dla nas mieszkańców.” 

 

Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji na liście mówców, Przewodniczący zamknął 

dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie udzielenia w roku 2018 

pomocy finansowej innym jednostkom samorządu terytorialnego: 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 20 radnych, 

0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada jednogłośnie podjęła UCHWAŁĘ NR XLVII/716/18  

w sprawie udzielenia w roku 2018 pomocy finansowej innym jednostkom samorządu 

terytorialnego. 

 

Punkt 3 podpunkt 2 – podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Miasto 

Kołobrzeg na 2018 r. 

Prezydent Miasta przedstawił projekt uchwały z uzasadnieniem.  
 
Powyższy projekt opiniowała: 
1. Komisja ds. Budżetowo – Gospodarczych. Opinię przedstawiła Pani radna Krystyna 

Strzyżewską, Przewodnicząca Komisji informując, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały  

2. Komisja Komunalna. Opinię przedstawił Pan radny Dariusz Zawadzki, Przewodniczący 

Komisji informując, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

3. Komisja Oświaty i Kultury. Opinię przedstawił Pan radny Wiesław Parusa, 

Przewodniczący Komisji informując, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Opinie Komisji stanowią załącznik do protokołu. 

 

Stanowiska Klubów Radnych 

Stanowisko Klubu Radnych Platforma Obywatelska przedstawił Pan radny Dariusz 

Zawadzki, Przewodniczącego Klubu informując, że Klub poprze projekt uchwały. 

 

Stanowisko Klubu Radnych „Porozumienie dla Kołobrzegu Wioletty Dymeckiej i Sojuszu 

Lewicy Demokratycznej” przedstawiła Pani radna Wioletta Dymecka, Przewodnicząca Klubu 

informując, że Klub poprze projekt uchwały. 
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Stanowisko Klubu Radnych „Niezależny Kołobrzeg” przedstawił Pan radny Jacek Kalinowski, 

Członek Klubu informując, że Klub wstrzyma się od głosu.  

 

Stanowisko Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” przedstawił Pan radny Krzysztof 

Plewko, Przewodniczący Klubu informując, że Klub poprze projekt uchwały. 

 
Z uwagi na brak chętnych do dyskusji na liście mówców, Przewodniczący zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Miasto Kołobrzeg na 

2018 r.: 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 18 radnych, 

0 przeciw, 2 wstrzymało się od głosu. Wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada większością głosów podjęła UCHWAŁĘ  

NR XLVII/717/18 w sprawie zmian w budżecie Gminy Miasto Kołobrzeg na 2018 r. 

 

Punkt 3 podpunkt 3 – podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasto Kołobrzeg na lata 2018 – 2024 

Prezydent Miasta przedstawił projekt uchwały z uzasadnieniem.  
 
Powyższy projekt opiniowała: 
1. Komisja ds. Budżetowo – Gospodarczych. Opinię przedstawiła Pani radna Krystyna 

Strzyżewską, Przewodnicząca Komisji informując, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały  

2. Komisja Komunalna. Opinię przedstawił Pan radny Dariusz Zawadzki, Przewodniczący 

Komisji informując, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

3. Komisja Oświaty i Kultury. Opinię przedstawił Pan radny Wiesław Parusa, 

Przewodniczący Komisji informując, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

Opinie Komisji stanowią załącznik do protokołu. 

 

Stanowiska Klubów Radnych 

Stanowisko Klubu Radnych Platforma Obywatelska przedstawił Pan radny Dariusz 

Zawadzki, Przewodniczącego Klubu informując, że Klub poprze projekt uchwały. 

 

Stanowisko Klubu Radnych „Porozumienie dla Kołobrzegu Wioletty Dymeckiej i Sojuszu 

Lewicy Demokratycznej” przedstawiła Pani radna Wioletta Dymecka, Przewodnicząca Klubu 

informując, że Klub poprze projekt uchwały. 

 

Stanowisko Klubu Radnych „Niezależny Kołobrzeg” przedstawił Pan radny Jacek Kalinowski, 

Członek Klubu informując, że Klub wstrzyma się od głosu.  

 

Stanowisko Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” przedstawił Pan radny Krzysztof 

Plewko, Przewodniczący Klubu informując, że Klub poprze projekt uchwały. 

 

W dyskusji, którą otworzył Przewodniczący Rady udział wzięli: 

Pan radny Ireneusz Zarzycki: „Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado. 
W sprawie wieloletniej prognozy finansowej wstrzymam się od głosu. Może to niewiele 
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znaczy, ale uporczywie nie chce Pan wpisać do wieloletniej prognozy finansowej budowy 
Sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 5, to ja będę uporczywie o tym przypominał, 
ze Rada Miasta podjęła decyzje, że robimy tę inwestycję. Jest wykonany projekt 
funkcjonalno – użytkowy, będzie w grudniu już gotowy a w wieloletniej prognozie finansowej 
nie ma zagwarantowanych środków a można określić jakąś sumę w przybliżeniu, bo nie jest 
to takie trudne i ująć ten wydatek w wieloletniej prognozie finansowej. I stąd jest moje 
wstrzymanie się od głosu.” 
 
Pan Janusz Gromek, Prezydent Miasta: „Panie radny ma Pan pełne prawo do tego. Tam 
jest salka sportowa, na której ja się wychowałem, pierwsze kroki stawiałem w sporcie i nieźle 
mi to wychodziło. My ze skarbnikiem patrzymy na całość, nie na krótkowzroczność jednego 
roku, dwóch lat, ale kilku lat. W tej chwili ważniejsze dla mnie jest budowanie przedszkola 
przy ul. Radomskiej. Dokończenie Sali przy Szkole Podstawowej nr 3 a na pewno 
rozbudowa i tej Sali i np. w przyszłości 8 znajdzie się w przyszłych budżetach, ale to już 
nowa Rada i Prezydent podejmą takie działania. 
 
 
Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zapisanych na liście mówców, Przewodniczący 

zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Kołobrzeg na lata 2018 – 2024: 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, 

0 przeciw, 3 wstrzymało się od głosu. Wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada większością głosów podjęła UCHWAŁĘ  

NR XLVII/718/18 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto 

Kołobrzeg na lata 2018 – 2024. 

 

Punkt 3 podpunkt 4 – podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży działki położonej  

w Kołobrzegu przy ul. Bałtyckiej. 

Prezydent Miasta przedstawił projekt uchwały z uzasadnieniem.  
 
Powyższy projekt opiniowała: 
1. Komisja ds. Budżetowo – Gospodarczych. Opinię przedstawiła Pani radna Krystyna 

Strzyżewską, Przewodnicząca Komisji informując, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały  

2. Komisja Komunalna. Opinię przedstawił Pan radny Dariusz Zawadzki, Przewodniczący 

Komisji informując, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Opinie Komisji stanowią załącznik do protokołu. 

 

Stanowiska Klubów Radnych 

Stanowisko Klubu Radnych Platforma Obywatelska przedstawił Pan radny Dariusz 

Zawadzki, Przewodniczącego Klubu informując, że Klub poprze projekt uchwały. 

 

Stanowisko Klubu Radnych „Porozumienie dla Kołobrzegu Wioletty Dymeckiej i Sojuszu 

Lewicy Demokratycznej” przedstawiła Pani radna Wioletta Dymecka, Przewodnicząca Klubu 

informując, że Klub poprze projekt uchwały. 

 

Stanowisko Klubu Radnych „Niezależny Kołobrzeg” przedstawił Pan radny Jacek Kalinowski, 

Członek Klubu informując, że Klub wstrzyma się od głosu.  
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Stanowisko Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” przedstawił Pan radny Krzysztof 

Plewko, Przewodniczący Klubu informując, że Klub poprze projekt uchwały. 

 

W dyskusji, którą otworzył Przewodniczący Rady udział wzięli: 

Pan radny Dariusz Zawadzki: „Panie Prezydencie, co prawda omawialiśmy to na komisjach 

i sprawa de facto jest jasna, ale biorąc pod uwagę różne zapytania, to jest tylko 66 metrów 

kwadratowych – ja rozumiem, ze tam będzie parking ewentualnie teren zielony i nie będzie 

tam zabudowy? 

 

Prezydent Miasta odpowiedział, że mi nic nie wiadomo o innej zabudowie. 

 

Pan radny Jacek Kalinowski zapytał o cenę działki. 

 

Pan radny Krzysztof Plewko zapytał o to, czy tam nie przebiegają media. 

 

Prezydent Miasta odpowiedział, że gdyby nie było możliwości sprzedaży tej działki, to nie 

byłaby oba wystawiona na sprzedaż. Jeżeli chodzi o cenę, to wycena rzeczoznawcy. 

 

Po tych wyjaśnieniach Pan radny Krzysztof Plewko zapowiedział, że będzie głosował za tym 

projektem uchwały. 

Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji na liście mówców, Przewodniczący zamknął 

dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie sprzedaży działki 

położonej w Kołobrzegu przy ul. Bałtyckiej: 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 20 radnych, 

0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada jednogłośnie podjęła UCHWAŁĘ NR XLVII/718/18 

w sprawie sprzedaży działki położonej w Kołobrzegu przy ul. Bałtyckiej. 

 

Punkt 4 - Sprawozdanie przedstawiciela Gminy Miasto Kołobrzeg w Stowarzyszeniu 

Rybacka Lokalna Grupa Działania „Morze i Parsęta”. 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że ten punkt porządku obrad ujął na pisemną prośbę 

Prezesa Zarządu Stowarzyszenia Rybacka Lokalna Grupa Działania „Morze i Parsęta”. 

Pan Bogdan Błaszczyk: „Z racji objęcia funkcji Przewodniczącego nowo utworzonej 
Komisji Morskiej w Radzie Miasta i zaprogramowania jej pracy, Rada Miasta z poparciem 
Prezydenta na początku kadencji wybrała mnie na swego przedstawiciela w nowo 
powoływanym przez Gminy powiatu (bez Dygowa) wraz ze środowiskiem rybackim 
Stowarzyszeniu Rybacka Lokalna Grupa Działania „Morze i Parsęta”. Na pierwszym Walnym 
Zgromadzeniu Członków wybrano mnie na Prezesa Zarządu. Rybacka Lokalna Grupa 
Działania jest specyficznym rodzajem Stowarzyszenia działającym pod ścisłym nadzorem 
Urzędu Marszałkowskiego którego celem jest pozyskanie w konkursie na LSR środków 
pochodzących z Europejskiego Funduszu Morskiego i Rybackiego i ich rozdział zgodnie  
z rozporządzeniami i wytycznymi dla samorządów, lokalnych przedsiębiorców związanych  
z gospodarką rybacka, ochronę środowiska i działalność stowarzyszeń. Jednym słowem jest 
to narzędzie dla lokalnej społeczności  pobudzające  rozwój. W konkursie na LSR 
uzyskaliśmy 11 mln zł. Aby zachęcić, poinformować o możliwościach otrzymania 



7 

 

dofinansowania inicjatyw gospodarczych i innych przedsięwzięć przeprowadziliśmy 23 
szkolenia i konsultacje w Gminach. Udzieliliśmy doradztwa 226 osobom . Promowaliśmy 
działalność Stowarzyszenia biorąc udział w 5 dożynkach Gminnych, w festiwalu Rybnym  
w Ustroniu Morskim a we wrześniu tego roku zorganizowaliśmy w partnerstwie z Urzędem 
Marszałkowskim Festiwal Rybny W Marinie Solnej w naszym Mieście. Festiwal Rybny jest 
inicjatywą która ma integrować społeczność lokalną, promować spożywanie ryb 
pochodzących z miejscowych połowów. Przeprowadzone w jego ramach konkursy kulinarne 
kreowały nowe dania w skład których wchodzą ryby. Pokłosiem Festiwalu Rybnego będzie 
publikacja w formie elektronicznej na stronie internetowej Stowarzyszenia. Znajdziecie tam 
wiele ciekawych przepisów kulinarnych które brały udział w konkursie. Impreza cieszyła się 
bardzo dużym powodzeniem. Zamierzamy organizować ja corocznie mając nadzieje na 
udział partnerski miasta i organizacji związanej z rybactwem i Morzem. Aby zobrazować 
naszą pracę trochę statystyki: 
- odbyliśmy 9 WZC, na których podjęliśmy 59 uchwał 

- Zarząd odbył 55 posiedzeń podejmując 80 uchwał 

- Rada Rybacka oceniająca złożone wnioski o dofinansowanie odbyła 11 posiedzeń 

    podejmując 74 uchwały.  

 Jakie są zatem wymierne efekty? Otóż w ramach realizacji strategii przeprowadziliśmy 3 

nabory wniosków o dofinansowanie gdzie limit środków wyniósł 5 383 533,00 zł, w tym:  

 Dla samorządów -  1 727 777,00 zł; 

 Dla rybaków, podmiotów gospodarczych, organizacji pozarządowych, placówek 

oświatowych i kulturalnych – 3 655 756,00 zł 

 

MIASTO KOŁOBRZEG 

SEKTOR PUBLICZNY 

Gmina Miasto Kołobrzeg – 526 778,00 zł 

1.  „Budowa tarasu widokowo-wypoczynkowego z zejściem na plażę zachodnią  

  w Kołobrzegu”  - 300 000,00 zł 

2.  „Poprawa zagospodarowania stawów na terenie miasta Kołobrzeg” – 226 778,00 

  zł 

 

Zarząd Portu Morskiego Sp. z o.o. w Kołobrzegu  

1. „Ekspozycja historii dziejów Wyspy Solnej w Kołobrzegu” – 175 959,00 zł 

 

Regionalne Centrum Kultury w Kołobrzegu 

1. „Artystyczne łowisko” – festyn rodzinny – 21 175,00 zł 

 

Powiat – 437 450,00 zł 

Muzeum Oręża Polskiego w Kołobrzegu- 410 506,00 zł 

Zespół Szkół nr 1 im. Henryka Sienkiewicza w Kołobrzegu 

1. „Wirtualny Port Kołobrzeski z XIX wieku” – 26 944,92 zł 

 

SEKTOR GOSPODARCZY- WNIOSKI ZŁOŻONE,  

kwota ogólna –738 626,49 zł 
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KWOTA ŁĄCZNIE/ SEKTOR SAMORZĄDOWY I GOSPODARCZY W 

KOŁOBRZEGU/MIASTO –  1 927 444,41 zł 

 

 

ZŁOŻONE WNIOSKI O DOFINANSOWANIE W LATACH 2017-2018   

 

TEREN POSZCZEGÓLNYCH GMIN  

 

Nazwa gminy GMINA - złożone wnioski 
o dofinansowanie – 
kwota w PLN 

PRZEDSIĘBIORCY I 
POZOSTALI 
WNIOSKODAWCY - 
złożone wnioski  
o dofinansowanie-kwota 
w PLN 

 
Gmina Kołobrzeg 

300 000,00  
rezygnacja, brak pozwoleń   
 
271 308,00 
brak akceptacji Urzędu                           
Marszałkowskiego/ 
spóźnienie w odpowiedzi 
na uzupełnienia 
 
Razem:571 308,00 

300 000,00 
300 000,00 
88 550,00 
88 550,00 
23 101,00 
23 101,00 
57 500,00 
65 000,00 
 
Razem: 945 802,00 
 

 
Gmina Siemyśl 

 
96 886,39 
14 291,98 
83 572,31 
 
Razem: 194 750,68 

 
0 
 
 
 

 
Gmina Rymań 
 

 
54 240,95 
82 752,24 
 
Razem: 136 993,19 

 
0 

 
Gmina Gościno 
 

 
212 139,97 
48 021,62 
 
Razem:260 161,59 

 
0 
 
 
 
 

 
Gmina Ustronie Morskie 

285 301,35 
198 032,00 
25 000,00 
84 999,88 
 
Razem: 593 333,23 

273 573,30 
225 260,37 
10 400,00 
 
 
Razem: 509 233,67 

 
RAZEM GMINY 
 

 
1 756 546,69  

 
1 455 035,67 
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Wkrótce może jeszcze w tym roku ogłosimy nowy nabór wniosków na sumę 1 551 205,00 zł. 

W ramach Projektu współpracy Programu Operacyjnego Rybactwo i Morze 2014-2020 

począwszy od końca 2019 r. planujemy adaptację obiektu w Porcie Rybackim przy  

ul. Szyprów 1 i utworzenie Centrum Aktywizacji i Promocji Rybackiej kosztem 160 000 zł. 

Przychylnie do pomysłu odniósł się Pan Prezydent oraz Prezes Komunalnego Zarządu 

Portu, z którym podpisaliśmy list intencyjny. Liczymy na wsparcie finansowe ze strony Miasta 

dla Centrum w zakresie promocji gospodarki rybackiej i morskiej. Planowane 

przedsięwzięcia w wynajmowanym obiekcie nad sklepami rybnymi obejmować będzie: 

- restaurację rybną, z nietypowymi jak na restaurację funkcjami jak:  warsztaty dla dzieci 

   i dorosłych (pokaz obróbki ryb, przygotowywanie prostych dań, poznawanie gatunków  

   ryb itp.), 

- w sali konferencyjnej zlokalizujemy izbę pamięci rybactwa kołobrzeskiego z klubem dla 

   byłych i aktualnych rybaków. W klubie zamierzamy prowadzić warsztaty tematyczne dla 

   rybaków, 

- na dużej powierzchni holu będziemy organizować wystawy tematyczne twórczości 

    związanej z morzem wystawy tematyczne związane z morzem, 

-  festiwale rybne podobnie jak ten zorganizowany we wrześniu staną się trwałym elementem 

    promocyjnym w kalendarzu wydarzeń miejskich.  

Na zakończenie powiem, iż musi nam starczyć środków i woli do opracowania nowej 

Strategii Rozwoju Lokalnego gdyż Komisja EU w ramach kolejnego długoterminowego 

budżetu na lata 2021 -2027 proponuje przeznaczyć środki w wysokości 6,14 mld euro na 

prostszy, bardziej elastyczny fundusz na rzecz europejskiego rybołówstwa i gospodarki 

Morskiej. Szerzej o nowej perspektywie możecie Państwo przeczytać na naszej stronie 

internetowej. Wspominam o tym, bo u  niektórych włodarzy gmin daje się zauważyć 

zwątpienie w nową perspektywę i sens wspierania finansowego Naszej Grupy. Planujemy po 

wyborach Samorządowych odbycie spotkań z nowymi Radami Gmin i włodarzami 

nakreślając dalszą perspektywę absorpcji przez LGD środków Unijnych na rozwój 

gospodarki rybackiej, morskiej i wszystkich sektorów niebieskiej gospodarki. 

Stowarzyszenie liczy obecnie: 120 członków, w tym: 

1. Podmioty gospodarcze:  47 

2. Osoby fizyczne:                50 

3. Gminy i powiat:                 7 

4. fundacje, stowarzyszenia, szkoły itp.  16. 

Na zakończenie pragnę podziękować za współpracę i wsparcie radnym członkom naszego 

Stowarzyszenia, Przewodniczącemu i członkom Komisji Morskiej a szczególnie Pani Anecie 

Cieślickiej za wsparcie prawne i Sławomirowi Kargulowi za pracę w Radzie Rybackiej.” 

Punkt 5. Wolne wnioski i informacje 
 
Przewodniczący Rady przekazał następujące informacje:  

 „Zgodnie z art. 24h ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

w roku 2018 radni byli zobowiązani do złożenia dwóch oświadczeń majątkowych: 

pierwsze według stanu na 31.12.2017 r. i drugie na 2 miesiące przed upływem 

kadencji. 

 Informuję, iż do złożenia oświadczenia majątkowego wg stanu na dzień 31 grudnia 

 2017 r. wraz z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku 

 podatkowym (PIT) za rok poprzedni i jego korektą oraz na 2 miesiące przed upływem 

 kadencji zobowiązanych było 20 radnych i wszyscy złożyli oświadczenia  

 w ustawowym terminie. 

 W wyniku analizy oświadczeń majątkowych nie stwierdziłem większych 

 nieprawidłowości poza tym, że radni pomijają informację o pełnionej funkcji, nie 
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 podają kwoty zaciągniętych kredytów, pożyczek oraz kwoty ile pozostało do ich 

 spłaty. Nie we wszystkich rubrykach stosowano zapis „nie dotyczy”.  

           Jako Przewodniczący Rady Miasta swoje dwa oświadczenia majątkowe złożyłem do 

 Wojewody Zachodniopomorskiego w ustawowym terminie”. 

 Wojewoda Zachodniopomorski pismem z dnia 17 września 2018 r. przesłał 

informację o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych złożonych przez 

Prezydenta Miasta i przeze mnie według stanu na dzień 31 grudnia 2017 r.  

 

 Naczelnik Urzędu Skarbowego w Kołobrzegu pismem z dnia 9 października 2018 r. 

przekazał do Rady Miasta informację o wynikach analizy oświadczenia majątkowego 

złożonego przez Prezydenta Miasta Kołobrzeg. 

 

 Kapituła ds. przyznawania tytułów „Honorowy Obywatel Kołobrzegu” oraz „Zasłużony 

dla Miasta Kołobrzegu” przekazała pozytywnie zaopiniowany wniosek złożony przez 

Prezydenta Miasta Kołobrzeg w sprawie pośmiertnego przyznania tytułu „Zasłużony 

dla Miasta Kołobrzegu” Panu Jerzemu Patanowi. Powyższy wniosek pozostawiłem do 

rozpatrzenia Radzie Miasta następnej kadencji. 

 

 Klub Radnych „Porozumienie dla Kołobrzegu Wioletty Dymeckiej i Sojuszu Lewicy 

Demokratycznej” w dniu 15 października 2018 r. przedłożył program polityki 

zdrowotnej „Leczenie niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla 

mieszkańców miasta Kołobrzeg w lata 2019 – 2023”. Zostanie on przekazany Radzie 

Miasta następnej kadencji.  

Do Państwa wiadomości została przesłana opinia Prezesa Agencji Oceny 

Technologii Medycznych i Taryfikacji nr 193/2018 z dnia 25 września 2018 r. o 

projekcie polityki zdrowotnej pn. „Leczenie niepłodności metodą zapłodnienia 

pozaustrojowego dla mieszkańców Kołobrzegu w latach 2019 – 2023.” 

 

 Zgodnie z przyjętym przez Radę Miasta na sesji w dniu 27 września 2018 r. 

wnioskiem, Prezydent Miasta w dniu 15 października 2018 r. przekazał sprawozdanie 

z działalności stowarzyszenia Lokalna Organizacja Turystyczna „Regionu Kołobrzeg”. 

Sprawozdanie zostało wysłane Państwu Radnym drogą elektroniczną oraz znajduje 

się w materiałach na sesję w punkcie „Wolne wnioski i informacje”. 

 

Pan radny Dariusz Zawadzki zapytał o działkę przy ulicy Zygmuntowskiej. „Na jakim etapie 

są rozmowy w tej sprawie?” 

 

Pan Janusz Gromek, Prezydent Miasta: „Była propozycja tej działki, którą przejmujemy od 

naszej spółki, Jest tam rozmowa, ale na inny temat, ale na dzień dzisiejszy zostawmy to  

w gestii nowej Rady i nowego włodarza miasta.” 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad części roboczej, Przewodniczący zamknął część 

roboczą sesji i po krótkiej przerwie zaprosił Radnych i pozostałych gości do Sali Koncertowej 

Ratusza na część uroczystą sesji. 

Część robocza zakończyła się o godz. 9:50. 
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Część uroczysta rozpoczęła się o godz. 10:10 

 

Cześć uroczysta rozpoczęła się od wprowadzenia przez Poczet Sztandarowy Sztandaru 
Miasta Kołobrzeg i odegrania i odśpiewania hymnu narodowego.  
 
Przewodniczący Rady otworzył część uroczystą XLVII sesji Rady Miasta Kołobrzeg. 
Ponownie przywitał Radnych i wszystkich zaproszonych gości. 

 

Punkt 6 - wystąpienie Prezydenta Miasta. 

Pan Janusz Gromek, Prezydent Miasta: „Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 

Dzisiejsza sesja jest dla mnie szczególnym wydarzeniem. Zamyka bowiem rozdział mojej 

bezpośredniej współpracy na rzecz kołobrzeskiego samorządu. Nie kończę pracy dla 

Kołobrzegu, mam nadzieję, że będę ją kontynuował jako radny sejmiku województwa 

zachodniopomorskiego. Jednak dziś, po raz ostatni uczestniczę aktywnie w obradach rady 

miasta. Od roku 1990 byłem zarówno radnym, wiceprzewodniczącym i przewodniczącym 

rady oraz przewodniczącym wielu komisji. Także miałem przez te lata niemały udział w 

tworzeniu dobrej jakości naszego miasta. Od 12 lat spotykam się z państwem jako prezydent 

miasta. Dwanaście lat mojej prezydentury, to bardzo długi i wypełniony ciężką pracą okres. 

Nie raz spieraliśmy się kierunki rozwoju miasta i niejedne obrady pełne były trudnych 

dyskusji. Myślę jednak, że to właśnie jest istotą demokracji. Każda rada miała swoje 

mocniejsze i słabsze strony. Jednak każdy z nas chciał, aby Kołobrzeg harmonijnie się 

rozwijał i był dobrym miejscem do życia dla naszych mieszkańców. Każda z trzech moich 

kadencji była trochę inna. Nie będę ukrywał, że pierwsza była czasem nauki. Każdy nowy 

prezydent też będzie musiał przez ten okres przejść. Najlepsza i najszybsza nauka, to ta na 

własnych doświadczeniach. Wszystkie trzy kadencje łączyło jednak jedno - były okresem 

wytężonej pracy na rzecz Kołobrzegu i jego mieszkańców. Jednak nawet najbardziej 

sprawny biurokrata nie podoła obowiązkom gminnej władzy wykonawczej bez zaufania 

lokalnej społeczności. Jestem wdzięczny za każde miłe słowa i gesty. Równie istotne  

w ciągu tych 12 lat były konstruktywne oceny krytyczne, które pomagały mi w realnej ocenie 

sytuacji i kierowały uwagę moją i moich współpracowników na istotne problemy, nurtujące 

naszą lokalną wspólnotę. Wiele z nich dzięki wspólnym wysiłkom udało się rozwiązać. 

Dzisiejsza sesja, to dobry dzień na refleksję – co udało się zrobić i co zasługuje na miano 

naszych dwunastoletnich, wspólnych samorządowych działań. Jako pierwsze wymieniłbym 

na pewno poprawę stanu infrastruktury drogowej w Kołobrzegu. Jej intensywny rozwój był 

możliwy dzięki ogromnym inwestycjom z udziałem środków UE i budżetu państwa oraz 

zaangażowaniu środków własnych. „Poprawa dostępności do portu Kołobrzeg” to największa 

inwestycja drogowa w historii miasta. Objęła swoim zakresem budowę nowego układu 

drogowego poprawiającego dostęp do Kołobrzegu. Nowe połączenie odciążyło obecny układ 

komunikacyjny. Istniejąca już, nowoczesna dwupasmowa droga, jest ogromnym 
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udogodnieniem dla naszych mieszkańców. Absolutnym sukcesem naszym, to jest realizacja 

S6 o wariancie kołobrzeskim. Ja pamiętam, jak jeździliśmy  w tej sprawie do Warszawy i cały 

czas był pierwszy wariant, drugi wariant, trzeci wariant, czwarty wariant. Wszystko szło 

równolegle wzdłuż szóstki: Płoty, Karlino, Białogard, Koszalin dalej. Ale to dzięki naszym 

wysiłkom zrobiliśmy coś fantastycznego, bo zrobiliśmy piąty wariant S6, który idzie nie pod 

Kołobrzegiem, został wprowadzony do Kołobrzegu. To jest sukces Kołobrzegu na setki lat. 

Rewitalizacji doczekała się kołobrzeska strefa uzdrowiskowa. Przebudowane zostały ulice 

Kołłątaja, Rodziewiczówny i Sikorskiego. Inwestycja ta objęła również swym zakresem prace 

rewitalizacyjne w parku nadmorskim i innych parkach miejskich. Prawdziwą metamorfozę 

przeszły także korty tenisowe. Śmiało mogę stwierdzić, że nasze nadmorskie promenady są 

najpiękniejsze na całym wybrzeżu. Udało się przeprowadzić remonty wielu ulic. Wspomnę 

tylko ostatnie: Budowlana, Emilii Gierczak, Rzeczna, Św. Macieja, Św. Wojciecha, 

Artyleryjska, Helsińska, Zdrojowa, Mickiewicza, czy drogi na osiedlach Podczele i Potop. To 

jest kilkadziesiąt milionów złotych, które my z budżetu Unii Europejskiej przeznaczyliśmy na 

realizację tylko tych ulic, ni mówiąc o dziesiątkach chodników, dziesiątkach wymienionej 

kostki. Za najważniejsze inwestycje minionych trzech kadencji uważam też: 

- Zmodernizowanie i przebudowanie obiektu dawnego kina „Kalmar”. Dziś aktywnie działa 

tam Regionalne Centrum Kultury.  

- Stadion piłkarski im. Sebastiana Karpiniuka z pełnowymiarowym boiskiem o nawierzchni 

naturalnej z profesjonalnym oświetleniem. Na dwóch krytych trybunach stadion jest w stanie 

pomieścic ponad 3.200 widzów. Dzięki tej inwestycji Reprezentacja Narodowa Danii wybrała 

Kołobrzeg jako centrum pobytowe podczas Mistrzostw Europy UEFA EURO 2012.  

- Modernizacja Portu Jachtowego – nowy budynek, remont nabrzeża i basenu jachtowego 

znowu udało się wykonać dzięki pozyskaniu wielomilionowych środków unijnych.  Zaraz 

potem powstał nowy basen łodziowy, a teraz kończy się gruntowny remont zabytkowej 

Reduty Morast. Ta reduta została odtworzona w takim wymiarze, w jakim funkcjonowała 

wtedy. Będziecie Państwo mile zaskoczeni. Wspomnę też, że miasto nabyło ponad 8 

hektarów terenów portowych od PŻB. Dla rozwoju naszego portu, to ważny moment 

stwarzający szereg nowych możliwości.  

Na wspomnienie zasługuje inwestycja wykonana przez Urząd Morski w Słupsku – 

rewitalizacja 3 – kilometrowego odcinaka kołobrzeskiej plaży. W ramach projektu 

wybudowano 35 ostróg o długości 110 m każda oraz 12 kamiennych progów podwodnych 

usytuowanych 120-150 m od brzegu. Na umacniany odcinek plaży przetransportowano 

ponad 730 tysięcy metrów sześciennych piasku. Do budowy ostróg zużyto ponad 11 tysięcy 

sosnowych pali, a do budowy progów 240 tysięcy ton kamienia. Przeprowadzone prace 
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przyczyniły się do zwiększenia długość linii brzegowej i zahamowania procesu erozji. 

Pamiętacie Państwo gąszcz chorągiewek wbitych przez saperów podczas oczyszczania plaż 

przez saperów? Dzięki temu mamy na tym odcinku nie tylko najpiękniejsze, najszersze ale 

też najbezpieczniejsze plaże na całym wybrzeżu. Ostatnia dekada, to intensywny rozwój 

ścieżek rowerowych. Oprócz tych najpopularniejszych – wzdłuż morskiego brzegu, 

Kołobrzeg może poszczycić się ciągle rozwijającą się siecią dróg rowerowych. 

Wprowadzenie roweru miejskiego także okazało się przysłowiowym strzałem w dziesiątkę. 

Komunikacja rowerowa to naturalny kierunek rozwoju i potrzeba dzisiejszych czasów. Miasta 

angażują się w komunikacje miejską, chcą odciążyć środowisko od samochodów, robią 

komunikację miejską po to, żeby w miastach samochody zniknęły w jakiejś części. Dlatego 

też poszliśmy   w kierunku zakupu 14 autobusów polskiej firmy Solaris. Wystartowaliśmy 

jeszcze do zakupu dwóch elektrycznych autobusów lub innych hybrydowych, które będą 

może tylko jeździły po strefie uzdrowiskowej. Dzięki zaangażowaniu Kołobrzeskiego 

Towarzystwa Budownictwa społecznego powstały cztery budynki z mieszkaniami 

komunalnymi i socjalnymi. To prawie 180 nowych mieszkań dla najbardziej potrzebujących. 

Przeprowadziliśmy także termomodernizacje i remonty praktycznie we wszystkich 

budynkach użyteczności publicznej. Kołobrzeskie szkoły, przedszkola i żłobek stanowią 

znakomitą infrastrukturę dla naszych najmłodszych. Ja tylko przypomnę i tu chciałbym 

podziękować Prezesowi Cieciorze, myślę że następna władza przekaże teren na 

Witkowicach i będą dalej realizować budownictwo komunalne, socjalne w ilości nawet ok. 

400 mieszkań. Powstało Centrum Spraw Społecznych, w którym siedzibę znalazł Wydział 

Spraw Społecznych, poradnie uzależnień i przeciwdziałania przemocy, pomieszczenia 

MOPS, PCK, a także inne instytucje związane ze społeczną działalnością. Długo mógłbym 

wymieniać wszystkie przeprowadzone remonty i inwestycje. Przez te dwanaście lat były ich 

setki. Jednak to nie inwestycje są najważniejsze. One są tylko środkiem do poprawy jakości 

życia mieszkańców. Najbardziej się cieszę z programów skierowanych bezpośrednio do 

ludzi. Udało nam się rozpocząć nową politykę senioralną. Powstał dzienny dom pobytu 

seniorów. Weszliśmy w programy dla najmłodszych – „Zdrowe dzieci w zdrowych gminach”  

i „Równy start”.  Sukcesy Kołobrzegu zostały docenione na arenie ogólnopolskiej. Od ponad 

dekady zajmujemy czołowe miejsca w rankingu samorządów Rzeczpospolitej, oceniającym 

finanse i zarządzanie miast. Miasto wygrało go aż dwukrotnie pokonując ponad 900 innych 

samorządów. Moim osobistym sukcesem jest uzyskanie prestiżowej nagrody im. Grzegorza 

Palki nazywanej  „samorządowym Oskarem”. Zostałem także doceniony przez tygodnik 

Newsweek – zająłem 4 i 5 miejsce w plebiscycie na Najlepszych Prezydentów Miast. 

Szanowni Państwo. Drodzy Mieszkańcy. Składam serdeczne podziękowania za tych 12 

wspólnie spędzonych lat. Za możliwość pracy na rzecz Kołobrzegu i za te wszystkie 

wspaniałe chwile. Bycie Prezydentem takiego miasta poczytuję sobie za ogromny zaszczyt 
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tym bardziej, ze jestem pierwszym prezydentem urodzonym w Kołobrzegu i pierwszym 

prezydentem, którym jestem przez trzy kolejne kadencje. To jest sukces mój osobisty. Cóż 

bym zrobił sam bez Was – mieszkańców. W tym miejscu składam serdeczne podziękowania 

radnym Rady Miasta, najbliższym współpracownikom, dyrektorom i pracownikom jednostek 

oświaty, kultury i pomocy społecznej. Prezesom miejskich spółek wraz z załogami. Ludziom 

kultury i sportu. Stowarzyszeniom i fundacjom. Seniorom, pionierom i sybirakom. Służbom 

mundurowym za nieustającą dbałość o nasze bezpieczeństwo. Młodzieży – za nieustającą 

kreatywność i entuzjazm. I najważniejsze – mieszkańcom. Za wszystkie rozmowy i uwagi. 

Mieszkańcy korzystali z każdej okazji żeby przekazać mi swoje zdanie. Każde wyjście  

z domu to ciąg rozmów, rad – nie raz miłych i wspierających nie raz krytycznych. Za te 

wszystkie słowa – raz jeszcze dziękuję, pokazywały mi one bowiem, że naszym 

mieszkańcom zależy na tym, aby Kołobrzeg rozwijał się i był coraz piękniejszy. Na samym 

końcu składam najserdeczniejsze podziękowania rodzinie. Za wyrozumiałość i cierpliwość 

ostatnich dwunastu lat. Moja wielka radością jest i będzie przeznaczenie więcej czasu 

rodzinie a szczególnie moim wnukom. Przed moim ukochanym miastem Kołobrzeg następne 

wyzwania i jego dynamicznego rozwoju, jeśli wyborcy zdecydują i zdrowie pozwoli dalej będę 

działał na rzecz rozwoju naszego Kołobrzegu. Życzę kołobrzeżanom i Kołobrzegowi wyboru, 

trafnych decyzji, do Rady Miasta i Prezydenta Miasta. Dziękuję bardzo.” 

Pan Marek Hok, Poseł na Sejm RP: „Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Panie 

Prezydencie, Szanowni Goście zaproszeni. Ja chciałem złożyć na ręce Przewodniczącego 

Rady Miasta podziękowania za kadencje 2014 – 2018 dla Rady Miasta, na podziękowania 

dla mojego Prezydenta, mojego kolegi i przyjaciela przyjdzie czas. Możecie być Państwo 

dumni  z tego, że braliście udział w tych wszystkich przedsięwzięciach, o których mówił 

Prezydent Miasta. W ciągu tych 12 lat wydarzyło się tyle dobrego. Ja też jestem dumny  

z tego, że jestem kołobrzeżaninem, swoją pracę w samorządzie rozpocząłem jako radny, 

później w samorządzie województwa, a dzisiaj w sejmie. Ta sala jest magiczna, która 

powoduje taki podniosły nastrój i ten nastrój udziela się nam wszystkim. 12 lat prezydentury  

i wasza 4 letnia praca na rzecz miasta w Radzie jest ważnym wydarzeniem, dlatego też 

chciałem Wam wszystkim serdecznie podziękować, pogratulować i potwierdzić, że macie 

Państwo powód do dumy. I satysfakcji, że reprezentowaliście mieszkańców przez tą ostatnia 

kadencję i mogliście dużo zrobić. Przed nami rzeczywiście wiele wyzwań i ważnych rzeczy.  

I na koniec myślę, że jedno ważne słowo, słowo Kołobrzeg, które człowiek zna, wyraża 

gdzieś w Polsce, na wyjeździe, poza granicami kraju otwiera wszystkim również i oczy, 

uśmiech na ustach. Słowo Kołobrzeg jest bardzo ważnym i ciepłym i do tego  ważnego słowa 

Państwo się przyczyniliście. Także jeszcze raz serdecznie dziękuję, gratuluje w imieniu 

swoim własnym, w imieniu parlamentarzystów zachodniego pomorza.” 
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W tym miejscu Przewodniczący Rady powitał Pana Piotra Pawłowskiego, Zasłużonego dla 

Miasta Kołobrzegu.  

Pani radna Wioletta Dymecka, Przewodnicząca Rady Miasta w okresie 2014 – 2016: 

„Szanowni Państwo Radni, Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie. Czas szybko mija, 

tak też minęła ta kadencja 2014 – 2018. Ja nie umiem powiedzieć, czy najtrudniejsza, czy 

nie? Pan Prezydent najlepiej może to ocenić, bo to była moja na razie pierwsza kadencja. 

Szanowni Państwo, Panie Prezydencie – myślę, że absolutnie nie powinien Pan mieć ani  

żadnych kompleksów, ani ni powinien się Pan wstydzić – przeciwnie, być naprawdę dumny  

z tego, co Pan zrobił przez trzy kadencje. Wspomniał Pan, ze jest pierwszym prezydentem, 

który nieprzerwanie trzy kadencje pełni funkcje prezydenta, no i myślę, że ostatnim, bo już 

więcej nie będzie z uwagi na obecnie przepisy – dwie kadencje. Więc nikt takiej szansy nie 

ma. Myślałam, że Pan całą część mojej wypowiedzi wykradnie, ale mi się udało. Także 

gratuluje Panu serdecznie w dodatku wybrany w wyborach bezpośrednich przez 

mieszkańców, ponieważ poprzedni prezydent, który był też trzy kadencje nie miał takiej 

możliwości. Jeżeli cos było nie tak ze strony naszego Klubu ‘Porozumienie dla Kołobrzegu 

Wioletty Dymeckiej i Sojuszu Lewicy Demokratycznej, to przepraszam. Jeżeli spotkały Pana 

z naszej strony jakieś przykrości, bardzo proszę o tym zapomnieć i pamiętać tylko to, co 

dobre. I myślę, jak do tej pory z uśmiechem i dzień dobry będziemy się witali. I mam 

nadzieje, że będzie tak wobec wszystkich pozostałych radnych. Był to czas niewątpliwie 

pracowity, ale i korzystny dla miasta. Koleżanki i koledzy radni byliśmy w tej kadencji, jak 

taka zwyczajna kołobrzeska rodzina. Bywało wesoło, bywało bardzo ostro, bywało 

sielankowo, niejednokrotnie bardzo emocjonalnie, bywało czasami, jak w takim gangu  

z podziałem, ale też bywało bardzo solidarnie w wielu sprawach. Myślę,  że o to właśnie 

chodzi,  żeby móc po prostu wyrazić swoje poglądy i móc o te swoje poglądy i przekonania 

walczyć, bo uważam, ze również było bardzo efektywnie patrząc na to, o czym również 

wspomniał prezydent. Mieliśmy porażki, ale również i sukcesy, ja ich nie będę wymieniała  

i nie będę oceniać, ponieważ już za kilka dni ocenią nas nasi wyborcy, bo oni nas wybrali  

i oni nas ocenia po tych 4 latach. Chce w imieniu mojego klubu bardzo serdecznie Państwu 

podziękować i jeżeli coś było nie tak przeprosić, aby poszło to w zapomnienie i z każdym  

z Państwa przywitać się z uśmiechem i z radością obojętnie w jakiej sytuacji będziemy, bo 

życie jest takie, ze nasze drogi z pewnością skrzyżują się w bardzo różnych momentach,  

w bardzo różnych sytuacjach i zawsze o tym należy pamiętać. Zawsze należy o tym 

pamiętać, że jesteśmy kołobrzeżanami, ze będziemy tu mieszkali, ja mam zamiar do swojej 

emerytury i swojego życia. Takie największe podziękowanie dzisiaj chce wyrazić, dla mnie 

trzonowi tej kadencji, a mianowicie naszym Paniom z Biura Rady Miasta. Szanowni 

Państwo, te cierpliwe kobiety znosiły tak wiele. Te nasze akcje „pożar”, natychmiast, teraz 
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zrobić. To, co te kobiety z nami wytrzymały, w między czasie się zmieniały – myślę, że to nie 

z naszego powodu, to jest naprawdę wielka sprawa, wielki sukces, że one z nami wytrzymały 

i za to bardzo serdecznie dziękuję. Myślę, że każdy z nas wie, jaką Panie z Biura Rady, jak 

Danusia Nowak, odegrały rolę  w tej kadencji przy naszej pracy, łącznie z Panem 

Prezydentem Miasta i wszystkimi urzędnikami. Chyle czoła w imieniu klubu przed Wami  

i waszą pracą. W imieniu mojego Klubu „Porozumienie dla Kołobrzegu Wioletty Dymeckiej  

i Sojuszu Lewicy Demokratycznej” chcę serdecznie wszystkim pracownikom Urzędu Miasta, 

wszystkim prezesom spółek miejskich, dyrektorom jednostek organizacyjnych. Mam 

nadzieję, ze nie byliśmy dla Państwa zbyt uciążliwi. Jeżeli coś było nie tak – przepraszam  

i bardzo serdecznie dziękuję za tą współpracę, która była przez te 4 lata. Ja osobiście  

i obojętnie, kto ma jakie zdanie z mojego klubu, jesteśmy z niej zadowoleni. I my oceniamy 

prace urzędników na wysokim poziomie. I z tego miejsca w imieniu mojego klubu chce 

podziękować mediom, naprawdę Państwo kreowaliście nasz wizerunek, to jak nas  

w większości postrzegali mieszkańcy – bardzo Państwu dziękuję. Też myślę, że byliśmy dla 

was różni. Dla was taka kadencja burzliwa jest bardzo ciekawa, ja wiem, to są wypowiedzi 

mediów, ale oby było jak najciekawiej, ale i merytorycznie. I chcę podziękować moim 

kolegom z klubu. Byliście dla mnie i będziecie zawsze przyjaciółmi. Bardzo wam za to 

bardzo serdecznie dziękuję. Dziękuję wszystkim Państwu radnym, myślę, że każdy nas 

pozostawi tylko dobre wspomnienie, ja w tym powiedzeniu „co złego, to nie my”. Życzę 

Państwu dużo zdrowia. Tym, którzy zdecydowali się nie kontynuować tej kariery – gratuluję, 

a tym którzy zdecydowali się kontynuować to karierę życzę sukcesów, trzymam kciuki  

i obyście czuli się spełnieni. Dziękuję za tą kadencję.” 

Pan radny Krzysztof Plewko podziękował Panu Jerzemu Wolskiemu, byłemu Zastępcy 

Prezydenta Miasta za przebudowę 4 ulic na Osiedlu Radzikowo, za Plac Trzech Pokoleń. 

Pani radna Izabela Zielińska: „Szanowny Panie Prezydencie. Dzisiejsza uroczysta sesja 

jest nie tylko ważna dla radnych Rady Miasta, ale również dla Pana, jako prezydenta 

pełniącego tą funkcję nieprzerwanie przez 12 lat. Z tego miejsca pragnę Panu podziękować 

za 4 lata wspólnej pracy na rzecz mieszkańców miasta Kołobrzeg. Wspólnie udało się nam 

zrobić wiele, ale tez wiele pozostało jeszcze do zrobienia. Dziękuję Panu za okazane 

wsparcie przy realizacji różnych przedsięwzięć o charakterze społecznym. Podziękowania 

kieruje również w stronę Pani Ewy Pełechatej – Sekretarza Miasta oraz podziękowania 

kieruję w stronę Pana Grzegorza Czakańskiego – Skarbnika Miasta. Dziękuje również za 

merytoryczną współpracę wszystkim dyrektorom instytucji samorządowej. Dziękuję za 

współpracę Naczelnikom Wydziałów, jak również pracownikom Urzędu. Bez ich 

merytorycznego wsparcia nie byłoby można zrealizować tak wiele wspaniałych 

przedsięwzięć. Dziękuję również Kierownikowi Biura Rady, Pani Danusi, która zawsze 
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okazywała przez 4 lata swoje ciepłe serce mówiąc na niektóre radne „moje córeczki”. 

Dziękuję Pani Anecie i Pani Sandrze za merytoryczną współpracę i za rzetelność. Dziękuję 

również Prezesom spółek za współprace niejednokrotnie trudną, ale zawsze wypracowany 

kompromis. Panie Prezydencie z tego miejsca pragnę również podziękować osobom, 

których niestety nie ma z nami i nie mogą tu uczestniczyć, to Pana zastępcy, którzy tworzyli 

z Panem zespół i bardzo dużo zrobili. Podziękowania kieruje w stronę Pana Jacka 

Woźniaka, jak również Jerzego Wolskiego. Panie Prezydencie życzę Panu dużo zdrowia  

i realizacji zaplanowanych przedsięwzięć, działań i sukcesów w dalszej drodze zawodowej.” 

Pan radny Ireneusz Zarzycki podziękował radnym za to, że przy ich pomocy udało się 

osiągnąć to, z czym przeszedł do Rady. „Wszystkie plany ostały zrealizowane, bo Wy 

byliście tymi, którzy zrozumieli problem.. Dziękuje za to, że były środki na usuwanie 

azbestu.” 

Pani Danuta Adamska – Czepczyńska, Przewodnicząca Rady Powiatu w Kołobrzegu: 

„Panie Prezydencie, Panie Pośle, Szanowni Państwo, Panie i Panowie przypadł mi w udziale 

w imieniu własnym i w imieniu Rady Powiatu złożenie podziękowań za współpracę dla dobra 

miasta i powiatu. Ośmielam się ocenić tą współprace, jako poprawną i twórczą. W tej pięknej 

i historycznej sali rajców miejskich udziela się nam wszystkim majestat tej sali i powaga. 

Wprowadza to atmosferę uroczystą, patetyczna i nostalgiczną zarazem. Można by tu 

próbować przywołać duchy przeszłości – wyobraźmy to sobie. Przez kilka stuleci zasiadały 

tu różne osobistości ważne dla miasta i jego mieszkańców. I to one decydowały o losach 

współmieszkańców i losach tego miasta. I Państwo stajecie się częścią tej historii. Patrząc 

na te ławy wspaniałe łańcuchy Pana Przewodniczącego i Pana Prezydenta wykonane na 

obchody Milenium Biskupstwa w Kołobrzegu, wspomnę, że pamiętam, jak Bogdan Błaszczyk 

– ówczesny prezydent i ja zamawialiśmy te łańcuchy, jak drżeliśmy do końca, czy one 

zostaną wykonane na czas. O 22 przeddzień uroczystości odbierałam osobiście łańcuch, 

który był robiony na moją miarę.  Z założenia miał być uniwersalny. Patrząc na ta salę, na 

Państwa nie sposób nie wspomnieć, że z większością obecnych tu Państwa współpracujemy 

od początku naszego samorządu w mieście i powiecie. Pan Prezydent wspomniał, że 

pracuje w samorządzie od 90 roku, ja też, bo wtedy zostałam Lekarzem Naczelnym 

Uzdrowiska i byłam nim 16 lat i bardzo ściśle współpracowałam z samorządem, co się 

jednym podobało a drugim nie. W między czasie zostałam Przewodniczącą Rady Miasta, to 

było w 1998 r. a potem byłam przez dwie kadencje Przewodniczącą Komisji Uzdrowiskowej. 

A teraz, jak wiadomo kończę kadencję Przewodniczącej Rady Powiatu. Chciałam tutaj 

Państwu podziękować za współpracę, za kontakty i wreszcie za przyjaźń. Gratuluję 

sukcesów Panu Przewodniczącemu, radnym i Panu Prezydentowi, bo rzeczywiście sukces 

odnosił i odnosi i naprawdę jest czym się chwalić i za co dziękować. Naprawdę życzę 
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Państwu wszystkiego najlepszego w życiu osobistym oraz realizacji planów w nowym 

rozdaniu wyborczym. Chciałam się również dołączyć do tego głosu pochwały Pani Danusi 

Nowak, jako Szefowej Biura – rzeczywiście współpraca z Panią Danusia był zawsze 

fantastyczna. Jest ona sercem i duszą tej Radą. Jeszcze raz Państwu dziękuję za uwagę.” 

Pan Ryszard Szufel, Przewodniczący Rady: Wysoka Rado! Szanowni Mieszkańcy 
Kołobrzegu! Dobiega końca VII kadencja Rady Miasta Kołobrzeg, obejmująca lata 2014 – 
2018. Rada Miasta Kołobrzeg, w składzie 21 radnych, rozpoczęła działalność w dniu 1 
grudnia 2014 roku, dokonując  wyboru Pani radnej Wioletty Dymeckiej  na Przewodniczącą 
Rady Miasta Kołobrzeg. Na pierwszej sesji ślubowanie złożyło 21 radnych. 31 maja 2016 r. 
Rada Miasta wybrała mnie na Przewodniczącego Rady Miasta Kołobrzeg, za co jeszcze raz 
serdecznie dziękuję. W dniu 8 grudnia 2014 roku na sesji Rady złożył ślubowanie Pan 
Janusz Gromek – Prezydent Miasta. 16 grudnia 2014 r. Rada wybrała dwóch 
Wiceprzewodniczących: Pana radnego Henryka Bieńkowskiego, który pełnił tą funkcję do 29 
czerwca 2017 i Pana radnego Bogdana Błaszczyka, który pełnił tą funkcje do 21 czerwca 
2016 r. Od 14 lipca 2017 r. funkcję Wiceprzewodniczącego Rady pełni radny Sławomir 
Kargul. 8 grudnia 2014 r. Rada ustaliła również  składy liczbowe i osobowe 6 stałych Komisji, 
w tym także Komisji Rewizyjnej.  Dokonała wyboru Przewodniczących Komisji. W czasie 
trwania kadencji następowały zmiany na ważnych funkcjach w Radzie, w Klubach Radnych  
a także w składach osobowych Komisji Rady.  

 
W Radzie działały Kluby Radnych: 

1) Klub Radnych Platforma Obywatelska, któremu przewodniczyłem do czasu 
wyboru na Przewodniczącego Rady. Obecnie Klubowi przewodniczy Pan radny 
Dariusz Zawadzki.  

2) Klub Radnych „Porozumienie dla Kołobrzegu”, któremu do 20 kwietnia 2016 r. 
przewodniczył Pan radny Cezary Kalinowski. 

3) Od 23 maja 2016 r. Klub Radnych „Porozumienie dla Kołobrzegu Wioletty 
Dymeckiej”, któremu przewodniczyła do 16 grudnia 2016 r. Pani radna Krystyna 
Strzyżewska a następnie Pani radna Wioletta Dymecka. 17 maja 2018 r. została 
rozszerzona nazwa Klubu i od tego momentu w Radzie funkcjonował Klub Radnych 
„Porozumienie dla Kołobrzegu Wioletty Dymeckiej i Sojuszu Lewicy Demokratycznej” 
pod przewodnictwem Pani radnej Wioletty Dymeckiej. 

4) Od 10 kwietnia 2017 r. Klub Radnych „Prawo i Sprawiedliwość”, któremu do dnia 22 
stycznia 2018 r. przewodniczył Pan radny Marek Młynarczyk, a obecnie Pan radny 
Krzysztof Plewko. 

5) Od 10 maja 2017 r. Klub Radnych Niezależny Kołobrzeg, któremu przewodniczy Pan 
radny Henryk Bieńkowski. 

 
Do 30 stycznia 2015 r. w Radzie działało 6 stałych Komisji: 

1) Komisja Rewizyjna – Przewodniczący Jacek Kalinowski 
2) Komisja ds. Budżetowo-Gospodarczych –  do 29 czerwca 2017 r. Przewodniczący 

Pan radny Henryk Bieńkowski, od 14 lipca 2017 r. Przewodnicząca Pani radna 
Krystyna Strzyżewska. 

3) Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – Przewodniczący Cezary 
Kalinowski. 

4) Komisja Komunalna – do 20 czerwca 2016 r. Przewodnicząca Pani radna Krystyna 
Strzyżewska, od 21 czerwca 2016 r. Przewodniczący Pan radny Dariusz Zawadzki. 

5) Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich – do 20 czerwca 2016 
r. Przewodniczący Pan radny Marek Młynarczyk 2016 r. i od 21 czerwca 2016 r. 
Przewodnicząca Pani radna Aneta Cieślicka. 
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6) Komisja Uzdrowiskowa – do 29 czerwca 2017 r. Przewodniczący Pan radny 
Krzysztof Plewko, od 14 lipca 2017 r. Przewodnicząca Pani radna Karolina Szarłata 
– Woźniak. 
 

30 stycznia 2015 r. Rada powołała Komisję Morską. 31 marca 2015 r. Rada ustaliła skład 
liczbowy i osobowy Komisji Morskiej i pierwszym Przewodniczącym został wybrany Pan 
radny Bogdan Błaszczyk, który pełnił tą funkcję do 20 czerwca 2016 r. a od 21 czerwca  
2016 r. Pan radny Artur Dąbkowski. 21 czerwca 2016 r. Rada powołała Komisję Oświaty i 
Kultury oraz Komisję Spraw Społecznych i Sportu. 26 sierpnia 2016 r. zostały ustalone 
składy liczbowe i osobowe wspomnianych przeze mnie Komisji. Przewodniczącym Komisji 
Oświaty i Kultury został wybrany Pan radny Wiesław Parus. Przewodniczącą Komisji Spraw 
Społecznych i Sportu została wybrana Pani radna Izabela Zielińska. Od tego momentu  
w Radzie funkcjonowało 8 stałych Komisji. Na wniosek Kapituły ds. nadawania tytułów 
„Honorowy Obywatel Kołobrzegu” i „Zasłużony dla Miasta Kołobrzegu” Rada uhonorowała 
tytułem: „Zasłużony dla Miasta Kołobrzegu” Uniwersytet Medyczny im. Karola 
Marcinkowskiego w Poznaniu oraz Pana prof. dr hab. n. med. Zygmunta Adamskiego. 
Serdecznie dziękuję Kapitule za współpracę. W okresie kadencji Rada odbyła łącznie  
z dzisiejszą - 47 sesji, w tym 3 zwołane w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym – rozpatrując i podejmując rozstrzygnięcia spraw w formie 
uchwał zgodnie z ww. ustawą i Statutem Miasta Kołobrzeg. W okresie kadencji łącznie  
z dzisiejszą sesją podjęto 719 uchwał, z tego w ramach nadzoru Wojewoda 
Zachodniopomorski i Regionalna Izba Obrachunkowa zakwestionowali 4 uchwały w całości  
i 8 uchwał w części. Frekwencja na sesjach i komisjach była wysoka. Powołane komisje 
podejmowały i realizowały przedsięwzięcia objęte właściwością Rady według kompetencji 
określonych w Statucie Miasta, a w szczególności: opiniowały projekty uchwał, rozpatrywały 
wnioski i postulaty zgłaszane przez Mieszkańców, Radnych, Prezydenta Miasta i instytucje, 
pracując zgodnie z planem pracy. Kontrolowały działalność Prezydenta Miasta i podległych 
jednostek organizacyjnych w zakresie swych właściwości. Do 16 października 2018 r. 
komisje odbyły łącznie 499 posiedzeń, w tym: 
- Komisja Rewizyjna - 60;  
- Komisja ds. Budżetowo-Gospodarczych – 92;  
- Komisja Komunalna – 86;  
- Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych do lipca 2016 r. – 25;  
- Komisja Oświaty i Kultury od lipca 2016 r. – 26;  
- Komisja Uzdrowiskowa - 64;  
- Komisja Prawa, Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich –64;  
- Komisja Morska od marca 2015 r. – 50;  
- Komisja Spraw Społecznych i Sportu od lipca 2016 r. – 32. 
Radni złożyli do Prezydenta Miasta łącznie 1170 interpelacji o zapytań. 
 

VII kadencja była bardzo pracowita, o czym świadczy ilość podjętych uchwał. Rada 
zajmowała się m.in. problemami związanymi z:  

1) gospodarką miasta,  
2) gospodarką morską,  
3) finansami publicznymi,  
4) planowaniem przestrzennym,  
5) funkcjonowaniem Miasta,  
6) inwestycjami miejskimi,  
7) oświatą, kulturą, sportem,  
8) sprawami społecznymi i indywidualnymi, których nie sposób wyliczyć.  

 
 W tym miejscu przypomnę niektóre z ważniejszych, moim zdaniem, uchwał o spraw 
którymi zajmowała się Rada Miasta. 
 
Istotną i ważną sprawą dla przyszłości naszego Miasta było uchwalenie przez Radę: 
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1) uchwał inicjujących zmiany miejscowego planu przestrzennego miasta Kołobrzeg. 
2) miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego miasta Kołobrzeg – 

Uzdrowisko Wschód dla terenów położonych przy ul. Gen. Wł. Sikorskiego, pomiędzy 
ulicami Jana Kasprowicza i Hugona Kołłątaja, przy ul. Tadeusza Kościuszki, pomiędzy 
ulicami Towarową i Obrońców Westerplatte, pomiędzy ulicami Aleksandra Fredry  
i Hugona Kołłątaja, przy ul. Teodora Rafińskiego, osiedla „Podczele II”, „5 –
Trzebiatowska”. 

3) zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego miasta Kołobrzeg. 
4) Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Miasto Kołobrzeg na lata 

2017 - 2020. 
5) Programu „Kołobrzeska Karta Dużej Rodziny”. 
6) Wieloletnie Strategiczne Programy Operacyjne na lata 2016 - 2020. 
7) Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta Kołobrzeg na lata  

2016 – 2019”. 
8) wyznaczenie obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacyjnego na terenie miasta 

Kołobrzeg. 
9) przystąpienie do sporządzenia gminnego programy rewitalizacji. 
10)  programu Ochrony Środowiska dla miasta Kołobrzeg na lata 2015 – 2018  

z perspektywą na lata 2019 – 2022. 
11) uprawnień pasażerów Komunikacji Miejskiej w Kołobrzegu sp. z o.o. do bezpłatnych 

lub ulgowych przejazdów środkami lokalnego transportu zbiorowego na terenie Gminy 
Miasto Kołobrzeg. 

12) Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Kołobrzeg. 
13) wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych, będących w posiadaniu Miejskich Wodociągów i Kanalizacji  
w Kołobrzegu sp. z o.o. na lata 2018 – 2020.  

14) uchwał śmieciowych. 
15) polityki transportowej Gminy Miasto Kołobrzeg. 
16) rozwoju infrastruktury rowerowej Gminy Miasto Kołobrzeg. 
17) systemu wypożyczania rowerów – Kołobrzeski Rower Miejski. 
18) Stref Płatnego Parkowania. 
19) zasad wydzierżawiania nieruchomości. 
20) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Miasto Kołobrzeg. 
21) zasad sprzedaży lokali mieszkalnych, stanowiących gminny zasób nieruchomości oraz 

warunków udzielania bonifikaty. 
22) bonifikaty przy zbywaniu nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy 

Miasto Kołobrzeg na rzecz wspólnot i spółdzielni mieszkaniowych. 
23) zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez Prezydenta Miasta 

Kołobrzeg w spółkach prawa handlowego.  
24) zasad udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Miasto Kołobrzeg na 

przedsięwzięcia inwestycyjne w zakresie wymiany źródeł ogrzewania służące 
ochronie powietrza. 

25) zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

26) szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Miasto 
Kołobrzeg lub jej jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności 
pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 

27) zasad przyznawania stypendiów dla uczniów. 
28) zasad uczestnictwa oraz zasad ponoszenia odpłatności za pobyt uczestników  

w Klubie Senior+. 
29) nowych zasad przyznawania i pozbawiania tytułów „Honorowy Obywatel Kołobrzegu”  

i „Zasłużony dla Miasta Kołobrzegu”. 
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30) dostosowanie sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 
31) utworzenia Przedszkola Miejskiego nr 4 w Kołobrzegu. 
32) nowych Statutów Osiedli Nr 1, 2, 3,4, 5, 6, 7, 8, i 9. 
33) zmian w Statucie Miasta Kołobrzeg. 
 

Realizacja tych uchwał stanowi wyzwanie nie tylko dla obecnej, ale także dla następnej 
Rady. 
 Co roku uchwalano budżet miasta, określając w nim dochody oraz wydatki na  
inwestycje miejskie, wydatki na bieżące utrzymanie miasta, na kulturę, oświatę, sport  
i opiekę społeczną. Pracowaliśmy razem, dyskutując na Komisjach, Klubach  
i sesjach Rady. Nie zawsze mieliśmy jednakowe zdanie i to dobrze. Decyzje 
podejmowaliśmy w sposób demokratyczny poprzez głosowanie. Staraliśmy się rozważnie  
i rozsądnie podchodzić do problemów, do proponowanych podwyżek opłat i podatków 
lokalnych, czynszów, gospodarowania mieniem komunalnym, czy uchwalania budżetu 
miasta. W tej kadencji kontynuowano oraz rozpoczęto wiele inwestycji miejskich, wymienię 
kilka:  

 przebudowa promenady na odcinku od kortów tenisowych do skrzyżowania ul. Gen. 
Sikorskiego z ul. Fredry i od skrzyżowania ul. Gen. Sikorskiego z ul. Fredry do OW 
Arka i Ekoparku. 

 przebudowa i rozbudowa ścieżki rowerowej z Kołobrzegu do Podczela. 

 budowa miejsc postojowych i parkingów 

 Centrum Przesiadkowe i inwestycje towarzyszące w ramach projektu „Rozwój 
zrównoważonej mobilności miejskiej w Kołobrzegu”. 

 System roweru miejskiego w ramach projektu „Rozwój zrównoważonej mobilności 
miejskiej w Kołobrzegu”. 

 udział miasta w budowie mieszkań przy ul. Rybackiej poprzez wniesienie wkładu na 
kapitał zakładowy do spółki KTBS. 

 przebudowa mostu na ul. Łopuskiego 

 przebudowa ul. Wiosennej, Budowlanej, Emilii Gierczak, Rzecznej – roboty 
dodatkowe, Spacerowej, Towarowej i Zdrojowej 

 budowa łącznika od ul. Artyleryjskiej do ul. 1-go Maja 

 budowa dróg na Osiedlu domów jednorodzinnych przy ul. 6  Dywizji Piechoty wraz  
z systemem kanalizacji deszczowej 

 remonty nawierzchni jezdni, chodników, ścieżek rowerowych 

 przebudowa i ulepszenie komunalnych zasobów mieszkaniowych 

 rewitalizacja parków, zagospodarowanie podwórek, remonty nawierzchni chodników 
w podwórkach, boisk sportowych 

 budowa sanitarnej infrastruktury plaż,  w tym toalety w Parku Jedności Narodowej 
przy zejściu na plażę 

 kontynuacja zadania zgłoszonego do budżetu obywatelskiego – projekt i budowa 
tarasu widokowo – wypoczynkowego z zejściem na plażę zachodnią 

 usunięcie zniszczeń na molo spowodowanych sztormem 
 

Serdecznie dziękuję: Państwu Radnym, Prezydentowi Miasta, Skarbnikowi, Pani 
Sekretarz, Naczelnikom Wydziałów oraz wszystkim pracownikom Urzędu Miasta za 
współpracę i wsparcie. Dziękuję Prezesom Spółek Miejskich, Dyrektorom jednostek 
organizacyjnych Miasta. Dziękuję Przewodniczącym Rad i Zarządów Osiedli, 
Przewodniczącym Związków Zawodowych. Dziękuję moim najbliższym współpracownikom – 
Panią z Biura Rady. Nie sposób wymienić wszystkich, którym chciałbym dzisiaj podziękować 
za współpracę, życzliwość i wsparcie – wszystkim serdecznie dziękuję. Dziękuję 
mieszkańcom Kołobrzegu.   

 
Punkt 8 – zamknięcie sesji 
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął XLVII sesję Rady 
Miasta Kołobrzeg, ostatnia sesję VII kadencji Rady Miasta. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Kołobrzeg, Ryszard Szufel   
 
Osoba sporządzająca protokół, Danuta Nowak                     


